
 

19. maj 2010

I henhold til Inatsisartuts forretningsorden § 36, stk. 1 fremsætter jeg hermed nedenstående 

spørgsmål til Naalakkersuisut:

Spørgsmål til Naalakkersuisut:

Hvor stor en del af fangsten fra de to grønlandskhvaler, som i april måned blev fanget i 

Diskobugten gik til spilde?

(Medlem af Inatsisartut Niels Thomsen, Demokraterne)

Begrundelse:

Onsdag den 12. maj fik vi alle nyheden om, at der ved fangsten af to grønlandshvaler i Disko-

bugten i april måned, var gået både mattak og kød til spilde.

Grønlandshvaler har indtil for nyligt været fredede og derfor er det efter Demokraternes mening 

yderst uheldigt, at der ved denne fornyede mulighed for fangst af disse tidligere fredede dyr, nu 

er sket sådan en uheldig forvaltning. 

Demokraterne er bange for at dette misbrug af de to grønlandshvaler vil give genlyd internatio-

nalt og endnu engang føre til flere restriktioner på vores tilladelse til at fange disse store hvaler.

Pressen har fået oplyst, at departementet for fangst fiskeri og landbrug ikke ønsker at svare på, 

hvor meget kød og mattak der gik til spilde ved denne fangst og ønsker hermed et svar fra Naa-

lakkersuisoq for fangst- fisker og landbrug.

Spørgsmålet bedes besvaret inden for en frist på ti arbejdsdage.


